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Nieuwsbrief DG&J – 28 mei 2020   
 
 
De coronacrisis legt een grote claim op onze organisatie en onze medewerkers. Over onze 
operationele inzet in deze crisis worden de gemeenten vooral via de Veiligheidsregio geïnformeerd. 
Het dagelijks bestuur kan zich voorstellen dat u ook op de hoogte wilt blijven wat er op de 
verschillende reguliere beleidsterreinen bij de Dienst Gezondheid & Jeugd gebeurt. Daarover 
houden wij u periodiek – liefst wekelijks – op de hoogte met deze nieuwsbrief.  

 

Stand van zaken Corona 
 

Teststraat 
In onderstaande grafiek ziet u het totaal aantal testen per dag in Zuid-Holland Zuid door de GGD 
tot en met woensdag 27 mei.  
 
Aantal bemonsteringen door GGD Zuid-Holland Zuid 

 

Aantal bemonsteringen per week en per dag door GGD Zuid-Holland Zuid (n=2104)  

* Vanaf 6 april is de teststraat in gebruik genomen, waardoor er meer bemonsteringen worden uitgevoerd. De kolommen in 
de periode vóór 6 april zijn nu per week weergegeven, de kolommen vanaf 6 april per dag 

 
Bron- en contactopsporing 
In de vorige nieuwsbrief haalden we het al aan; we bereiden ons voor op het afnemen van meer 
COVID-19 testen, op meer bron- en contactopsporing en op het administratieve werk dat daarbij 
hoort. Het extra werk vangen we op met onze eigen medewerkers, met vrijwillige aanmeldingen 
van bijvoorbeeld huisartsen én met collega's uit het gemeentelijk netwerk in Zuid-Holland Zuid. 
Petra Bozuwa is één van de coördinatoren die zich met de opschaling bezighoudt. Zij en haar 
collega's voeren deze week zo'n 40 gesprekken met collega's uit de regio, die minimaal twee dagen 
per week bij de bron- en contactopsporing willen bijspringen. "We spreken enthousiaste mensen, 
met verschillende achtergronden. Verpleegkundigen en doktersassistenten. Net sprak ik ook een 
wethouder die ons wil komen versterken."  
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"Op 1 juni moeten we gesteld staan", aldus Petra. "Daarom hakken we snel knopen door. Mensen 
ontvangen van ons kort na het gesprek bericht over of en hoe we met elkaar verder kunnen. Onze 
artsen en IZB-verpleegkundigen zijn goed voorbereid op het inwerken van de nieuwe 
binnenkomers. Het inwerkprogramma is een mix van een mondelinge toelichting, een presentatie, 
een e-learning en het meelopen met ervaren krachten. Per persoon maken we vervolgens 
afspraken over de manier waarop iemand steeds meer zelfstandig aan de slag gaat. Een duidelijke 
handleiding vormt de basis van het werk dat de BCO-ers doen. We zijn inmiddels vrij bedreven in 
het inwerken van nieuwe collega's, want opschalen hebben we al eerder gedaan". De verwachting 
is dat we begin juni beschikken over ca. 25 fte voor de bron- en contactopsporing en administratie.  

Uitbreiden teststraten 
Per 1 juni kan iedereen met milde of zwaardere klachten zich laten testen op de aanwezigheid van 
het nieuwe coronavirus, COVID-19. De aanmeldingen voor onze teststraat verlopen vanaf dat 
moment vooral via een landelijk telefoonnummer. Daarnaast kunnen artsen (huisartsen, arbo-
artsen en instellingsartsen met een CoronIT-account) zelf aanmeldingen blijven verzorgen. 
De meeste mensen gaan voor hun test naar de teststraat. Alleen de groep oudere en kwetsbare 
mensen blijft voor een test naar hun huisarts gaan.  

Hoeveel extra testaanvragen we vanaf 1 juni kunnen verwachten is moeilijk te voorspellen. We 
verwachten begin juni ongeveer 300 testaanvragen per dag, maar houden op termijn rekening met 
een maximum van 700 testen per dag. Kan dat in de huidige teststraat?  

We vragen het Jolanda Corré, projectleider uitbreiding tetsstraten in ZHZ. "Onze teststraat aan het 
Oranjepark in Dordrecht zit nog lang niet aan haar maximale capaciteit. Dat betekent dat we 
voorlopig met die ene locatie prima uit de voeten kunnen. We passen de inrichting van de 
teststraat vóór 1 juni aan, zodat we in plaats van één teststraat, drie teststraten tegelijk in gebruik 
kunnen nemen. Met die verdrievoudiging van onze huidige capaciteit én een verruiming van onze 
openingstijden vangen we de verwachte extra vraag naar testen op.  

Alle gemeenten in onze regio sturen de laatste jaren op zorg en ondersteuning dichtbij huis. Daar 
sluiten we graag bij aan. Op termijn streven we dan ook naar meerdere testlocaties in de regio. 
Binnenkort starten de voorbereidingen voor een extra teststraat in Gorinchem en omgeving en in 
Hoeksche Waard. Bij iedere uitbreiding die we doen gaan we uit van een kwantitatieve en 
kwaliteitsstandaard. Zo willen we in iedere teststraat 3 mensen per 10 minuten kunnen testen, is 
er altijd een medisch eindverantwoordelijke aanwezig en zetten we alleen medisch geschoolde 
bemonsteraars in. Assistent bemonsteraars mogen ook niet medisch geschoold zijn. Gemeenten 
stellen net als voorheen verkeersregelaars beschikbaar. Dankzij hen kan het in- en uitrijden ook na 
de verdrievoudiging soepel blijven verlopen." 

Psychosociale hulpverlening 
De gevolgen van de COVID-19 pandemie zijn groot, ook op psychosociaal vlak. Belangrijk dus om 
de  psychosociale hulpverlening in goede banen te leiden. Hoe doen we dat in onze regio? 
Jaap Slager is regionaal procesleider psychosociale hulpverlening. Hij licht de stand van zaken toe: 
"Bij mensen die door een crisis getroffen worden is vaak tot op zekere hoogte sprake van 
zelfherstel. Dat is in het landelijke en regionale beleid het vertrekpunt. We spelen op het 
zelfherstellend vermogen van mensen in door hen te ondersteunen met goede informatie.  
 
Via onze regionale kanalen delen we links naar hulplijnen en ondersteuning. Bijvoorbeeld naar het 
nieuwe landelijke informatie- en verwijscentrum voor mentale gezondheid bij COVID-19. Ook 
werken we nauw samen met Slachtofferhulp. "Naast het bieden van ondersteunende informatie, 
hebben we als GGD een signalerende functie. We zijn gespitst op (dreigende) onrust en overleggen 
met onze ketenpartners waar hun medewerkers behoefte aan hebben. Zo nodig coördineren we de 
inzet van extra gerichte hulp. Het uitgangspunt is dat er -crisis of geen crisis- altijd voldoende en 
passende hulp beschikbaar moet zijn." 
 
De hulp in onze regio richt zich nu vooral op zorgverleners in de frontlinie en op (ex)patiënten en 
hun familieleden. Daarnaast hebben we oog voor mensen die indirect door de crisis getroffen zijn.  
Bijvoorbeeld door het verlies van hun baan. Het zwaartepunt ligt bij de nazorg aan zorgverleners 
uit de frontlinie. We overleggen met zorginstellingen: Waar lopen hun medewerkers tegenaan? En 
wat voor hulp sluit daar het best bij aan? Bij ambtenaren volksgezondheid van gemeenten halen 
we op wat er speelt in de sociale en wijkteams. Ook met huisartsen hebben we korte lijnen. 
Eventuele knelpunten op het gebied van psychosociale hulp delen zij met ons. Soms is er extra 
aanbod nodig. In andere gevallen is het alleen al zinvol als we zorgpartners met elkaar in contact 
brengen. We doen wat werkt." 
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Portret van een medewerker 
Deze week een portret van Adrie van 't Hof, Janneke Jacobs en Mariëlle Macaré, die de corona 
bemonsteringsteams in de regio aansturen. Het portret is een bijlage bij deze nieuwsbrief. 

Toezicht kinderopvang 
 
Vanaf 8 juni gaan kinderopvang, gastouderopvang en buitenschoolse opvang weer helemaal open. 
De noodopvang zal na 8 juni doorgaan in de avond, nacht en weekenden. Op dit moment wordt 
ook het weer opstarten van het toezicht op de kinderopvang voorbereid. Sommige taken worden 
alweer uitgevoerd. We adviseren bijvoorbeeld weer op registratieaanvragen door gastouders, die 
recent bij gemeenten zijn binnengekomen.  
 
Er is een landelijke conceptdenklijn voor toezicht en handhaving opgesteld door IvhO, VNG en GGD 
GHOR Nederland. De denklijn is via de VNG gedeeld met de leden voor feedback. Naar verwachting 
komt er in de tweede week van juni een definitieve versie beschikbaar. Op basis van de definitieve 
denklijn kunnen we prioriteiten gaan stellen tussen de basistaken die we uitvoeren en eventuele 
bijzondere taken rondom de coronacrisis. Nu is het daarvoor nog te vroeg.  
 

Gezondheidsbevordering 
 
Vanuit het programma Samen voor Gezond is aflevering 10 verschenen van de serie Gezond Thuis, 
met adviezen over '65+ en bewegen'. De complete serie Gezond Thuis staat op onze website: 
www.dienstgezondheidjeugd.nl/publiek-thema/hero/samen-voor-gezond. 

Meldpunt Zorg en Overlast - Wet verplichte ggz 
 
In de afgelopen maanden zijn er diverse mediaberichten verschenen over de Wet verplichte ggz, 
waarbij vooral aandacht is voor het vele papierwerk en de administratieve belasting bij de GGZ. 
In deze nieuwsbrief willen we graag kort onze ervaringen delen rondom de procedure voor de 
zorgmachtiging.  
 
De grootste verandering binnen deze wet is dat iedereen de mogelijkheid heeft om bij de gemeente 
een melding te doen als hij/zij van mening is dat iemand (verplichte) psychische zorg nodig heeft. 
Dat betekent ook dat familieleden, essentiële naasten, een melding kunnen doen over een 
familielid waar zij zich ernstig zorgen over maken. Gedurende het proces blijven de essentiële 
naasten betrokken en worden zij geïnformeerd over de voortgang van de aanvraag. Ook hebben zij 
het recht op ondersteuning en begeleiding met behulp van een familie vertrouwenspersoon.  
 
Inmiddels hebben we diverse aanvragen gekregen van essentiële naasten (8 van de 30 aanvragen) 
en onze ervaring is dat vooral het contact met deze familieleden enorme toegevoegde waarde 
heeft. Niet alleen omdat zij een duidelijker beeld kunnen geven van de problematiek maar vooral 
omdat zij nu gehoord worden. Een gesprek voeren met een familielid of naaste is niet altijd even 
gemakkelijk maar door te luisteren naar de ervaringen van vaak jarenlange pogingen om de 
'betrokkene' te begeleiden en te steunen, kunnen we duidelijk naar het Openbaar Ministerie 
verwoorden dat verplichte zorg middels een zorgmachtiging echt nodig is.  
 
De knelpunten zoals die vanuit de GGZ worden benoemd in de media zijn deels herkenbaar. In de 
praktijk lopen we vooral aan tegen de doorlooptijden, d.w.z. de eerste meldingen uit januari en 
februari worden nu formeel beoordeeld door het OM (artikel 5:16). Andere meldpunten, zoals in  
Rotterdam, herkennen deze knelpunten en mede daardoor zijn we hierover gezamenlijk in gesprek 
met het OM. Er is dus zeker ruimte voor verbetering, meer aansluiting met het OM en het delen 
van casuïstiek met andere meldpunten helpt ons om de taken zo goed mogelijk uit te voeren. 
 
Nogmaals, ieder gesprek met een familielid of naaste is de moeite waard om het hele proces weer 
van vooraf aan te beginnen. Voor meer informatie over de Wet verplichte GGZ verwijzen we u 
graag naar https://www.dwangindezorg.nl/wvggz 
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Stand van zaken LVS 
 

Voortgezet onderwijs weer gedeeltelijk open vanaf 2 juni 2020 
Het kabinet heeft besloten dat vanaf 2 juni 2020 de scholen voor voortgezet onderwijs (VO) weer 
gedeeltelijk open gaan. Scholen voor voortgezet speciaal onderwijs (VSO) gaan weer volledig open. 
V(S)O-scholen zijn inmiddels druk bezig met de praktische invulling van de opening. Zij werken dit 
uit volgens de richtlijnen van het RIVM. 
 

Vrijstelling schoolbezoek. 
Het is voor de ontwikkeling van kinderen belangrijk dat zij deelnemen aan het beschikbare 
leeraanbod van scholen. Voor kinderen met bijzondere gezondheidsrisico’s kan, in overleg met de 
behandelend (kinder)arts of huisarts, een uitzondering worden gemaakt op het schoolbezoek. 
Kinderen met een quarantaineadvies zijn vrijgesteld van schoolbezoek. Vrijstelling van 
schoolbezoek betekent niet automatisch vrijstelling van onderwijs. Hier kan in overleg digitaal in 
worden voorzien. 
 

Verzuim? Neem contact op met uw leerplichtconsulent 
Als een school niet gesloten is geldt de Leerplichtwet. Wanneer een kind niet op school verschijnt is 
het belangrijk dat door de school het contact wordt gezocht met ouders om daarover het gesprek 
aan te gaan en om te onderzoeken wat de achterliggende reden is. De school kan dan ook samen 
met ouders inschatten wat nodig is om de schoolgang zo goed mogelijk te herstellen.  
 
Besluiten ouders na dit gesprek om hun kinderen thuis te houden, dan kan school in overleg met 
de leerplichtconsulent een DUO melding "overig verzuim" doen. De leerplichtconsulent kan dan 
samen met ouders, school en andere samenwerkingspartners onderzoeken wat nodig is om de 
schoolgang zoveel mogelijk te herstellen. Wanneer scholen geen contact krijgen met leerling en 
ouders, dan kan LVS hierin ondersteunen. 
 
LVS geeft gehoor aan de eerder aangenomen motie in de tweede kamer om in die situatie geen 
proces-verbaal op te leggen. Het gaat hier om een uitzonderlijke situatie. Het belang van de 
leerling en het recht op onderwijs moet beschermd worden om te voorkomen dat de leerlingen 
achterstanden gaan oplopen. Het volgen van onderwijs wordt zoveel mogelijk gestimuleerd, juist 
ook voor die kwetsbare leerlingen waarvoor de school een veilige plek is. 
 

Overstap VO-MBO 
LVS is actief betrokken bij de overstap van het VO naar het MBO. Samen met de Samenwerkings-
verbanden passend onderwijs, VO-scholen en MBO-instellingen worden examenleerlingen gevolgd 
in hun overstap naar het MBO. De LVS-consulenten begeleiden de leerlingen die volgens de VO-
school extra begeleiding en ondersteuning nodig hebben bij de overgang naar vervolgonderwijs.  
 
Op dit moment heeft 93% van de examenleerlingen zich aangemeld bij een vervolgopleiding (MBO 
of een andere opleiding). 7% heeft nog geen keuze gemaakt voor vervolgonderwijs. Die leerlingen 
worden de komende weken door de LVS-consulenten, VO-scholen en MBO-instellingen, benaderd 
om te onderzoeken wat nodig is om de overstap naar een vervolgopleiding te maken.  
 

MBO-instellingen gedeeltelijk open vanaf 15 juni 2020 
MBO-instellingen geven zoveel als mogelijk onderwijs op afstand en dit blijven ze ook de komende 
tijd doen. Het kabinet vindt het van groot belang om studievertraging van studenten van het MBO 
te voorkomen. De beperkte onderwijsactiviteiten die vanaf 15 juni weer mogen plaatsvinden op de 
MBO-instellingen zijn voor praktijklessen, toetsing en begeleiding van kwetsbare studenten, voor 
zover dit online niet lukt. De MBO-instellingen kunnen dezelfde werkwijze volgen die hierboven 
voor het V(S)O is beschreven als er verzuim is. 
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Verzuim basisscholen 
Consulenten hebben veel contact met de basisscholen en adviseren hen hoe om te gaan met 
afwezigheid van leerlingen. We zien hierin grote verschillen tussen scholen, waarin opvalt dat de 
scholen waar veel kinderen afwezig zijn in de zwakkere wijken liggen. De komende weken buigt 
LVS zich over de vraag wat te doen met de kinderen die na 8 juni, wanneer de basisscholen weer 
geheel open zijn, nog steeds thuis blijven. 
 

Team Matchmakers 
Vanaf juni starten de werkzaamheden van het Team Matchmakers weer op. Een nieuw fris team 
met 3 nieuwe gezichten. We starten met een actie in samenwerking met Kansrijk Alblasserdam en 
met het benaderen van een selectie jongeren in de VSV doelgroep verspreidt over de gehele regio.  
 
 
 

 
 

Ontwikkelingen Veilig Thuis  
 
Voor de afgelopen periode zijn geen bijzonderheden te melden over de aantallen of de aard van de 
meldingen. Beide laten een 'normaal' beeld zien. 
 

Codewoord “masker 19” bij apotheken 
Op 1 mei is het gebruik van het codewoord "masker 19" bij apotheken gelanceerd. Sinds de 
invoering heeft Veilig Thuis 1 melding op deze manier ontvangen. Bij nader onderzoek bleek echter 
dat die melding het gevolg was van verward gedrag, en niet te maken had met huiselijk geweld. 
 

Landelijke chatfunctie 
De landelijke chatfunctie is gestart. Zuid-Holland Zuid heeft tot nu toe 9 chats verwerkt. Daarbij 
ging het om algemene adviesaanvragen, en nog niet zozeer om contact met de doelgroep waarvoor 
de chatfunctie eigenlijk in het leven is geroepen.  



 

 

De crisisorganisatie aan het werk 

Portret van een medewerker 
  

Het is crisistijd. Het rondwarende coronavirus zorgt voor veel persoonlijk leed. Voor 

gemeenten, die het hele jaar door werken aan een gezonde en sociaal veilige omgeving, 

betekent het coronavirus een verzwaring van hun taak. Want hoe help je je inwoners om 

onder deze omstandigheden gezond te blijven en dam je tegelijkertijd het virus in? Het 

antwoord op die vraag ligt deels bij de crisisorganisatie van de regio Zuid-Holland Zuid.  

Wie werken er in die crisisorganisatie? Wat doen ze? En waar werken zij aan, als de crisis 

weer voorbij is? In de komende weken portretteren we medewerkers. Vandaag volgen we 

Adrie, Janneke en Mariëlle.   

 

Naam   Adrie van 't Hof en Janneke Jacobs  Mariëlle Macaré  

Werkzaam bij GGD ZHZ     GGD ZHZ 

Functie:  Verpleegkundige SOA-poli   Verpleegkundige Reizigerszorg  

Crisisfunctie:  Teamleider coronabemonsteringen  Teamleider coronabemonsteringen 

 

 

Van soa's en vaccinaties naar corona 

 

Het is donderdagochtend, 14 mei. Net voor de corona teststraat aan het Oranjepark in Dordrecht die 

dag opent, brengen we daar een bezoek. We hebben een afspraak met de drie teamleiders 

bemonsteringen, Adrie van het Hof, Marielle Macaré en Janneke Jacobs. Zij sturen met zijn drieën, 

soms overlappend en soms om beurten, de corona bemonsteringsteams in de regio ZHZ aan.  

Duizendpoot 

Adrie was er vanmorgen al vroeg: "Vandaag nemen we in de teststraat een nieuwe applicatie in 

gebruik: CoronIT. De Rijksoverheid stelt die beschikbaar aan steeds meer teststraten in Nederland. 

We willen zeker weten dat we straks probleemloos de barcodes op formulieren kunnen scannen en 

dat de laptop ons vervolgens de gegevens laat zien van de persoon die zich laat testen." Gelukkig zit 

het mee. Alles wat zou moeten werken, werkt prima. Dat is mooi. 

Als de technische hobbel genomen is spreken we Adrie wat uitgebreider. Hij is wat je noemt een 

duizendpoot. Hij is al jaren SOA-verpleegkundige bij de GGD ZHZ, maar is ook intern 

vertrouwenspersoon, beheerder van het kwaliteitshandboek, OR-lid en ploegleider BHV. Hij werkte 

eerder op verschillende afdelingen van ziekenhuizen en volgde meerdere opleidingen, waaronder die 

tot aanvullend seksueel hulpverlener. Daarvan heeft hij op het spreekuur Seksueel Overdraagbare 

Aandoeningen dagelijks profijt.  

Gek op hectiek 

Collega Janneke is kersvers. Zij startte dit voorjaar bij de GGD. Janneke: "Ik zou samen met Adrie het 

SOA-spreekuur gaan draaien, maar daarvan is het nog geen dag gekomen. Het SOA-spreekuur is 

tijdelijk maar twee dagdelen per week open en Adri neemt daar de honneurs waar, zolang er geen 

tijd is om mij in te werken. Het is even niet anders. Ik viel op mijn eerste werkdag met mijn neus in de 

boter en ging meteen aan de slag als teamleider bemonsteringen. Op zich leuk hoor. Ik houd wel van 

een wervelende werkomgeving. In de thuiszorg, waar ik hiervoor werkte maakte ik steevast lange en 

hectische dagen. Ik stelde indicaties in de Dordtse wijk Sterrenburg, werkte aan projecten en coachte 

een team. Daarnaast draaide ik ook gewoon mee in de cliëntenzorg."  



 

Reiziger 

Het is vast geen toeval… ook de derde teamleider bemonsteringen geniet ervan om in een steeds 

veranderende omgeving haar werk te doen. In de wereld van de coronatesten komt dat goed uit. 

Mariëlle startte haar loopbaan jaren geleden op Aruba. Mariëlle: "Ik werkte daar als leidinggevende 

in een ziekenhuis en zag er allerlei ziektebeelden en kwetsuren door elkaar. De zalen werden 

namelijk ingedeeld op basis van verzekeringsklassen. Dat betekent dat je als hartpatiënt op één 

kamer kon liggen met mensen die herstelden van een gebroken been en een longontsteking. Het was 

er druk. We hadden eigenlijk altijd 'overbedden', op de gang van het ziekenhuis. Na tussentijdse 

avonturen als stewardess en mede-eigenaar van een skate- en snowboardwinkel werkt ik op de 112 

Meldkamer. Daarna startte ik bij de GGD, als verpleegkundige reizigerszorg. In oktober doe ik dat 

alweer 10 jaar.    

Het testen in de praktijk 

Is het hectisch werken als hoofd bemonsteringen? "Eigenlijk hebben we de hectiek rond het testen 

op dit moment goed onder controle. Aanvragen voor een coronatest in onze teststraat kunnen we 

doorgaans nog diezelfde dag of de dag erna omzetten in een test", vertelt Adrie. "We zijn goed 

voorzien van testmaterialen en beschermingsmiddelen en ook de samenwerking met het 

laboratorium loopt goed. Het is wel zo dat er steeds nieuwe groepen mensen bijkomen die getest 

mogen worden. Dat betekent dat wij meer testen af gaan nemen, maar ook dat onze collega's op 

kantoor veel meer tijd kwijt zijn aan bron- en contactopsporing." Er komt een moment waarop 

iedereen met klachten voor een test in aanmerking komt. Eén teststraat in onze regio is dan niet 

meer voldoende. "Het blijft anticiperen op nieuwe richtlijnen en omstandigheden", aldus Adrie. 

 

 

V.l.n.r. Adrie van het Hof, Janneke Jacobs en Mariëlle Macaré 



 

 

Marielle, Janneke en Adrie nemen zelf sporadisch testen af. Adrie: "Onze teststraat draait op dit 

moment op de verpleegkundigen van Jong JGZ. Wij zijn vooral bezig met coördineren. Hoeveel 

verpleegkundigen hebben we nodig in de teststraat? Loopt de samenwerking met het lab? Hebben 

we voldoende testmaterialen en beschermende middelen om alle testen te kunnen afnemen? En 

hoeveel mensen hebben we daarnaast nodig om eventuele thuistesten af te nemen? Dat laatste 

doen we bij hoge uitzondering, als het mensen echt niet lukt om naar de teststraat of de huisarts te 

gaan." 

Seksuele gezondheid en het SOA-spreekuur  

Janneke kijkt uit naar de dag waarop ze kan beginnen aan de baan waarvoor ze bewust koos. SOA-

verpleegkundigen hebben een vak apart. Op het SOA-spreekuurkomen alleen jongeren tot 25 jaar en 

mensen die daarvoor na een (online of telefonische) triage in aanmerking komen "Het is voor 

jongeren vaak prettig om bij ons langs te komen voor een test", vertelt Adrie. "Als hun ouders 

bijvoorbeeld nog niet weten dat ze seksueel actief zijn en een bezoek aan de huisarts daarom als een 

drempel voelt. Aanmelden voor het spreekuur kan bij ons online en vrij anoniem. Bij een positieve 

soa-test geven we mensen een code mee. Daarmee kunnen zij online anoniem een sexpartner 

waarschuwen. Zo nemen we een drempel weg." Naast de curatieve SOA-zorg zijn Janneke en Adrie 

actief met het geven van voorlichtingen op scholen over seksuele gezondheid. 

Reizigersvaccinaties 

Ook Mariëlle stapt na deze coronatijd weer met plezier over naar haar vaste taken, voor reizigerszorg 

en het vaccineren: "Vanwege de Coronacrisis voorzien we op dit moment alleen nog bepaalde 

beroepsgroepen (mensen die in de zorg werken) van Hepatitis-B vaccinaties. De rest van het werk 

pakken we weer op zodra dat kan. De vaccinatietaak van de GGD beweegt voortdurend. In de 

maanden vóór corona hebben we veel meningokokken vaccinaties gezet, voor mensen die liever niet 

wilden wachten op een aanbod vanuit het landelijk Rijksvaccinatieprogramma. Ik ga ervan uit dat we 

over een tijdje ook coronavaccinaties zetten. Daarnaast verwacht ik nieuws over de bescherming 

tegen pneumakokken bij 65-plussers. Toen de coronacrisis uitbrak werkten twee collega's van mij in 

het kader van het vaccinatieprogramma samen met de maag-, lever-, darmafdeling van het Albert 

Schweitzerziekenhuis. Patiënten die medicatie nodig hebben voor een chronische darmaandoening 

verdragen na die medicatie soms geen vaccinatie meer. In dat geval kan het goed zijn om die 

vaccinatie vóór de start van de behandeling te zetten. Daarvoor maken we samen met het ASZ een 

plan, waarmee we hopelijk snel weer aan de slag kunnen." 

 

 

Meer weten over het SOA-spreekuur? 

Zo werkt de SOA-poli in Dordrecht, Gouda Leiden en Rotterdam.  

https://www.soapoli.nl/
https://www.soapoli.nl/
https://partnerwaarschuwing.nl/
https://www.soapoli.nl/
https://www.soapoli.nl/
https://www.soapoli.nl/
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